
 

 

 
Valtuustoaloite Maksuton lukio Kannuksessa 
 
Kaupunginhallitus 11.06.2024 § 94  
  
 

Valmistelija: talous- ja hallintojohtaja Leena Sämpi 
 

Valtuutettu Päivi Hintikka sekä 13 muuta valtuutettua jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 3.6.2024 oheismateriaalina 
olevan valtuustoaloitteen, jossa esitetään, että että Kannuksen 
lukioon tuleville oppilaille taataan jatkossa maksuton opiskelu ilman 
vläikärajaa. Tällöin Kannuksen lukio voidaan nähdä vielä nykyistäkin 
houkuttelevampana vaihtoehtona erikoislinjoineen.  

 
Hallintosäännön 110 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen 
asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa 
koskevissa asioissa. Aloite annetaan puheenjohtajalle. Aloite on sitä 
enempää käsittelemättä lähetettävä kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun 
asian valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 
 
Aloite kuuluu kasvatus- ja opetuspalveluiden toimialaan. 
 

Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tiedoksi ja lähettää sen 
kasvatus- ja opetuspalveluiden toimialan valmisteltavaksi ja 
päätettäväksi. 
 

Päätös  
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä kaupunginjohtajan 
ehdotuksen asiassa. 

 
 
Kasvatus- ja opetuslautakunta 16.09.2024 § 41    
137/12.00.00/2024    
   

Valmistelijat: kasvatus- ja opetusjohtaja Leena Kivijakola, vs. rehtori 
Maija Huuki-Anthopoulou ja vs. apulaisrehtori Marjaana Typpö 
 
Suomen hallituksen huhtikuun kehysriihessä ja Julkisen talouden 
suunnitelmassa 2025‒2028 on linjaus, jonka mukaan 
oppivelvollisuuslaissa tarkoitettu maksuton oppimateriaali rajataan 
sen kalenterivuoden loppuun, jonka kuluessa opiskelija täyttää 18 
vuotta. Linjaus ei kuitenkaan sisältynyt enää valtiovarainministeriön 
budjettiriihen ehdotukseen. Kuntaliiton mukaan ei siis ole tulossa 
säädösmuutoksia, joilla rajattaisiin oppimateriaalin maksuttomuutta 
kahdella vuodella. 
 

Kasvatus- ja opetusjohtaja    
 
Kasvatus- ja opetuslautakunta toteaa, että oppimateriaalien 
maksuttomuuteen ei ole valtion taholta tulossa tiedossa olevaa 
muutosta. Materiaalien maksuttomuus säilyy entisellään.   

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/165577/VM_2024_29.pdf#page=59
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/165577/VM_2024_29.pdf#page=59


 

 

    
 

Päätös Kasvatus- ja opetuslautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä 
kasvatus- ja opetusjohtajan ehdotuksen asiassa.  

 


